
 ПОТУРБУЙСЯ 
ПРО НАС, 

ПРОФСПІЛКО!
Час вимагає конкретної віддачі

Відбулася звітно-вибо
рна конференція проф
спілкової організації НВО 
«П рип ’ять». Проведено її  
на кілька місяців рані
ше, ніж планувалося. 
Викликано це тим, що з 
різних причин за остан
ні роки зі складу проф
кому вибуло багато лю
дей: із 34 його членів
лишилося 25, а з 9 осіб 
ревізійної комісії — три. 
Внаслідок скорочень, за 
звітний період. (1990 — 
1994 рр.), більше ніж 
на тисячу чоловік змен
шилася також чисель
ність профспілкової ор
ганізації об ’єднання і в 
ї ї  складі нараховується 
трохи більше шести ти
сяч членів.

Як відзначалося у  зві
тній доповіді голови про
фкому Василя Струка, 
основна увага в роботі 
організації приділялася 
виконанню вимог колек
тивної трудової угоди 
між профспілками та ад
міністрацією. За звітний 
період на 74 засіданнях 
профкому розглянуто 396 
різноманітних питань з 
життя трудового колек
тиву. Здебільшого це пи
тання покращення умов 
побуту та праці вахтови- 
ків   забезпечення спец
одягом та індивідуаль
ними засобами захисту, 
поліпшення харчування 
та ін. Розглядалися та
кож проблеми підвищен
ня заробітної плати пра
цюючим у  зоні, розподі
лу  житла та матеріальної 
допомоги, оздоровлення, 
лікуванні, погодження 
звільнень з роботи.

Відчувається деяке 
зміщення акцентів у ро

боті профспілки. Якщо 
протягом 1990— 1992 ро
ків 65 відсотків питань, 
що розглядалися на засі
даннях, стосувалися роз
поділу товарів підвище
ного попиту, то в останні 
два роки більше уваги 
надавалося питанням ви
конання вимог колектив
ної трудової угоди (70 
%).

За участі профкому 
об’єднання було прийнято 
розпорядження Кабінету 
міністрів України №  472 
від 24.06. 1992 року про 
індексацію вартості хар
чування ліквідаторів у 
зв'язку з ростом цін на 
продукти. Зараз перед 
Федерацією профспілок та 
урядом ставиться питан
ня про розробку нового 
законодавства про пенсі
йне забезпечення учас
ників ліквідації наслід
ків аварії на Ч А ЕС. 
Пропонується, зокрема, 
нараховувати пенсії від
повідно до відпрацьова
них років у зоні підви
щеної радіаційної без
пеки. Так, учасникам лік
відації, що працювали в 
1986— 1987 роках і ма
ють 5 календарних ро
ків роботи в зоні, пропо
нується встановлювати 
пенсії в розмірі 60 від
сотків їх  середньомісяч
ного заробітку, за 7 — 
80 відсотків, а хто мати
ме чорнобильський стаж 
10 і більше років, пен
сія має дорівнювати по
вній середньомісячній за
рплати.

У  звітній доповіді по
рушувалась також така 
важлива проблема, як оз
доровлення працюючих. 
Цього року, наприклад,

було укладено договір з 
Адміністрацією зони від
чуження, завдяки якій 
профспілки самостійно 
отримували гроші. Це до
зволило укласти прямі 
договори із санаторіями 
та будинками відпочинку 
і купувати путівки за ці
нами У 2— 3 рази деше
вшими, ніж у посередни
ків. Таких путівок було 
закуплено біля трьох ти
сяч. Причиною того, що 
не всі бажаючі змогли 
відпочити літньої пори 
було запізніле надход
ження коштів на рахунок 
профспілок.

Щ е одне питання, на 
яке слід звернути увагу 
—  а воно було предме
том гострої дискусії на 
засіданні профкому, — 
заміна харчових талонів 
грішми, яку запропонува
ла Адміністрація зони. 
Пропозицію таку було 
рішуче відкинуто з ря
ду причин: вахтовики ві
дірвані від сім ’ї і не ма
ють змоги споживати га
рячі свіжі страви; згідно 
з жорсткими умовами ре
жиму зони, їж у не доз
воляється готувати у 
непризначених для цьо
го місцях; для застосу
вання платних послуг у 
зоні немає необхідної кі
лькості спеціально облад
наних їдалень. А  якщо 
врахувати, що компенса
ції, як правило, видаю
ться з чималим запізнен

ням, то левову частку їх 
« з ’їсть » інфляція. Добре 
налагоджене профілакти
чне харчування запобігає 
також розвитку захворю
вань. Адже число людей, 
які хворіють внаслідок
перебування в зоні під
вищеного радіаційного 
випромінення, з року в 
рік зростає. У  1990 році 
хворіло майже втричі 
менше, ніж тепер. З 15 
до 24 днів збільшилася 
тривалість щоразового 
перебування на лікарня
ному листі.

Характеризуючи роботу 
восьми комісій профко
му, доповідач схилявся
до того, що вони мають 
можливість брати актив
ну участь у  вирішенні 
питань захисту інтересів 
працівників об ’єднання, 
але з ряду причин багато 
добрих намірів так і ли
шилося на папері.

У  виступах, що від
булися після доповіді,
давалась оцінка діяльно
сті профкому, наголошу
валося на прорахунках
і недоробках, висловлю
валися побажання ново
му складу значно поліп
шити роботу.

Конференція прийняла 
відповідну постанову та 
обрала новий склад про
фкому в кількості 21
особи. Головою профкому 
знову обрано Василя 
Струка.

Юлій КРИВЕНОК.

У  роботі ко н ф ер ен ц ії взяли участь генеральний  
директор НВО «П рип’ять» Михайло Сєдов, голова 
Ф е д е р ац ії проф спілок України депутат Верховної Ра
ди О лександр Стоян та завідую чий відді лом охорони  
здо р о в ’я і проблем  ліквідації наслідків аварії на 
ЧАЕС  Ф е д е р ац ії проф спілок Ігор Чумаченко.


